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Rada Gminy Kalinowo 
Radni - Sesja 

Protokół nr XXXV/22 

XXXV Sesja w dniu 9 listopada 2022 
Obrady rozpoczęto 9 listopada 2022 o godz. 10:06, a zakończono o godz. 11:23 tego samego 
dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 15 radnych. 

Obecni: 

1. Aneta Budzińska  
2. Mieczysław Głębocki 
3. Lucjan Górski 
4. Małgorzata Karwowska 
5. Ilona Kierkla 
6. Iwona Kulbacka 
7. Dariusz Kuprewicz 
8. Marek Markiewicz 
9. Iwona Michniewicz 
10. Marek Nalewajko 
11. Mariola Raczyńska 
12. Tadeusz Rymarczyk 
13. Bogumiła Skarżyńska 
14. Tadeusz Suchański 
15. Krzysztof Wiśniewski 

1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie prawomocności. 

- Mieczysław Głębocki 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

Głosowano w sprawie: 
Przyjęcie porządku obrad.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia 

Głosowano w sprawie: 
Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
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4. Sprawozdanie Wójta z działalności w okresie międzysesyjnym: 

Wystąpienie: 

- Andrzej Bezdziecki 

• Zakończyliśmy budowę boiska o nawierzchni z trawy syntetycznej wraz z przebudową 
placu zabaw przy Szkole Podstawowej w Borzymach, wartość inwestycji 1205140zł z 
czego dofinansowanie z Ministerstwa Sportu w ramach programu Sportowa Polska 
wynosiło 549100 zł. Boisko otworzyliśmy 26 września, mieliśmy grono szacownych 
gości. Oprócz naszych mieszkańców, Państwa radnych, sołtysów, obecni na otwarciu 
byli nasi parlamentarzyści. Była obecna Pani senator Małgorzata Kopiczko oraz 
posłowie Pani Anna Wojciechowska Pan poseł Wojciech Kossakowski. To było to 
oficjalne otwarcie z przecięciem wstęgi, natomiast już 30 września w ten sposób 
faktyczny otworzyliśmy boisko w Borzymach, celem dla którego ma służyć. Tradycyjny 
turniej nocny mogliśmy - który do tej pory był rozgrywany zawsze w Kalinowie ze 
względu na oświetlenie, mogliśmy rozegrać właśnie na boisku w Borzymach. Też w 
szacownym gronie z Panem Przewodniczącym obecnym na uroczystości rozpoczęcia, z 
Panem Sekretarzem, Państwo radni zaszczycili obecnością, za co bardzo serdecznie 
dziękuję. Państwo sołtysi. Mogę tylko Powiedzieć, że pierwszego kopnięcia piłki 
dokonał na boisku w Borzymach Pan Poseł Kossakowski, historyczna chwila. Turniej 
bardzo udany, pochwały płynące ze strony przede wszystkim tych, którzy grali w tym 
turnieju. Uczestniczyło 10 drużyn. I to nie tylko z terenu naszej gminy bo mieliśmy 
reprezentację z Piętek, z Borzym, z Kurianki, z Pisanicy, drużynę Nelbud z Ełku, drużynę 
Bez Maksia Damy Radę, drużyna z Ukrainy, Stożne, Dąbrowskie, Romanowo także. I 
międzynarodowy można powiedzieć turniej i szeroko rozpropagowane boiskach, 
chwalona nawierzchnia bardzo przez uczestników. Ja oceniam, że poziom był bardzo 
wysoki tego turnieju. Te drużyny, które przyjechały rzeczywiście można było się 
emocjonować kunsztem piłkarskim. Zwycięzcą turnieju została drużyna pod nazwą Bez 
Maksia Damy Radę, która wygrała w finale z Pisaniną 3:2. Uczestników wszystkich 
udało nam się nakarmić ciepłą strawą, którą przygotowała nam Koło Gospodyń 
Wiejskich z Kalinowa, za co bardzo serdecznie dziękuje. Strawa - kiełbaska na gorąco. I 
cała impreza bardzo udana. Wszyscy dość późną nocą wracaliśmy do domów. 

• W ramach grantów wsparcie dzieci z rodzin PGR-owskich w rozwoju cyfrowym. 
Przekazaliśmy 236 komputerów dla dzieci z rodzin byłych pracowników Państwowych 
Gospodarstw Rolnych. Część sprzętu przekazaliśmy uroczyście podczas otwarcia boiska 
w Borzymach 26 września, pozostały sprzęt został przekazany indywidualnie w Zespole 
Obsługi Szkół w Kalinowie. Wartość całego zakupionego sprzętu wyniosła 609848,76zł. 

• Zakończyliśmy przebudowę i oddaliśmy do użytku oczyszczalnię ścieków w Kalinowie. 
To nasza największa inwestycja w ostatnich latach. Wartość to ponad 7 milionów 
złotych, z czego 3890000 pozyskaliśmy Rządowego Fundusze Inwestycji Lokalnych i 
900000zł z subwencji kanalizacyjnych przekazanych przez ministerstwo w ubiegłym 
roku. Oczyszczalnia działa już w tej chwili pełną parą. Planujemy na pewno dla Państwa 
radnych jakiś drobny wyjazd na oczyszczalnie, bo warto obiekt obejrzeć. Wyniki w tej 
chwili uzyskiwane są bardzo dobre jesteśmy wręcz zaskoczeni tak dobrymi wynikami i 
życzyłbym sobie i Państwu by dalej tak to trwało. Ukończenie tej oczyszczalni to ważny 
element nie tylko z tego powodu, że obiekt poprzedni był już bardzo stary, ale to nam 
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w tej chwili jak daje, otwiera nam furtkę, daje możliwości do tego by myśleć 
intensywnie o tym by podłączyć kolejne miejscowości do naszej oczyszczalni w 
Kalinowie. 

• Zakończyliśmy pracę na drogach gminnych w ramach inwestycji realizowanych z 
Rządowego Funduszu Polski Ład. Program Inwestycji Strategicznych. Odebraliśmy i 
przekazaliśmy do użytkowania drogę w Dudkach. Ukończona jest droga, ulica 
Osiedlowa w Kalinowie, czekamy na odbiór tej drogi. Zakończyliśmy również 
przebudowę odcinka drogi publicznej w miejscowości Laski Małe. Wartość zadania 
kwota 909128,40 zł. Jeszcze nie wpłynęły pieniądze w wysokości 460800 zł z 
Rządowego Programu Przebudowy Dróg Lokalnych. Na jutro wyznaczony jest termin 
odbioru końcowego tej inwestycji. 

• W październiku przy okazji obchodów Dnia Edukacji Narodowej w szkołach Gminy 
Kalinowo wręczone zostały stypendia naukowe Wójta Gminy Kalinowo. Łącznie 
przyznaliśmy 28 stypendiów, w tym 14 Szkole Podstawowej w Kalinowie, 9 w Szkole 
Podstawowej w Pisanicy, 2 stypendia w szkole w Borzymach i 3 Szkole Podstawowej w 
Sypitkach. Wyróżnionym stypendia przekazał Sekretarz Mariusz Klepacki. Dzień 
Edukacji Narodowej również okazja do podziękowania nauczycielom za trudną, ale 
jakże ważną pracę. To oni przecież każdego dnia dokładają wszelkich starań by być jak 
najbliżej spraw ucznia i jego również okazja do wyróżnienia nauczycieli nagrodami 
Wójta Gminy w za osiągnięcia w pracy dydaktyczno- wychowawczej i z ogromną 
przyjemnością chcę Państwa poinformować, że w tym roku nagrodę Wójta otrzymała 
Pani Agnieszka Kalinowska, nauczyciel ze Szkoły Podstawowej w Pisanicy. Pani Ewa 
Wiszenko- Bednarowicz ze szkoły w Borzymach. I Pan Tomasz Truchan ze szkoły w 
Kalinowie. Gratulując nagrodzonym, wyróżnionym nauczycielom, życzę im dalszych 
sukcesów w pracy zawodowej. 

• 14 października w tej sali odbyło się wydarzenie związane z realizacją projektu 
'Czytanie inspiruje'. Wiele projektów organizowanych przez naszą Gminną Bibliotekę 
Publiczną, między innymi właśnie ten projekt. Czytelnicy biblioteki Kalinowie i filii w 
Pisanicy, a także zainteresowani mieszkańcy, spotkali się z autorem książek Pomiędzy 
oraz Niepowinność, z Panem Pawłem Radziszewskim. Paweł Radziszewski to osoba 
stąd, z Kalinowa. Ogromnie się cieszyliśmy, że mógł przyjechać tutaj do nas, żyjąc, 
mieszkając już zupełnie gdzie indziej. Tutaj spotkał się z mieszkańcami ale nie tylko z 
mieszkańcami, bo ze swoimi przyjaciółmi, znajomymi, których sprzed lat. 
Moderatorem spotkania tył Michał Wnuk, który również jest tutaj człowiekiem 
praktycznie urodzonym, więc spotkanie oprócz tego, że miało walor spotkania z 
autorem, było również takim sentymentalnym spotkaniem w pełnym wspomnień 
starych dobrych lat. Pani Kierownik Biblioteki zaprasza do siebie, do biblioteki w 
Kalinowie po książki ze specjalną dedykacją od pana Pawła Radziszewskiego. 

• Kolejny projektem organizowanym przez Panią Kierownik Biblioteki było spotkanie 
autorskie z Panią Justyną Bednarek, autorką książek dla najmłodszych. Te spotkania 
odbywały się w naszych szkołach podstawowych. 
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• Od sierpnia przeprowadzana kontrola Najwyższej Izby Kontroli z Olsztyna, z zakresu 
funkcjonowania cmentarzy komunalnych, zarządzanych przez Gminę Kalinowo.  

• Informacja dotycząca Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej, który przyjmuje, 
weryfikuje i wypłaca dodatki węglowe oraz dodatki do innych źródeł ciepła. Do 8 
listopada Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej w Kalinowie przyjął 1301 wniosków. Na 
dodatki dla gospodarstw domowych wpłynęło na dzień 8 listopada, na pozostałe 
nośniki ciepła wpłynęły 404 wnioski, czyli w sumie 1705 wniosków wpłynęło do GOPS-
u. Te wnioski były weryfikowane na bieżąco na tyle ile przepisy prawa   pozwalały. 
Dlatego, że w międzyczasie nastąpiła zmiana przepisów dotyczących dodatków 
węglowych jak i na pozostałe źródła ciepła. Ta zmiana z jednej strony bardzo słuszna, 
ale powodująca bardzo liczne zawirowania. Ja oczywiście to zadanie przekazałem do 
Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej i Urzędu Gminy. Ta jednostka prowadzi cały 
zakres tego zadania, natomiast oczywiście ja również spotykam się i rozmawiam z 
mieszkańcami, którzy mają problemy z otrzymaniem dodatków. Nie ma dwóch 
jednakowych przypadków, że tak powiem. Jest tak wiele różnych sytuacji, że jak to w 
normalnym życiu bywa przepisy nie są w stanie ogarnąć każdego przypadku 
indywidualnie. Jest wiele problemów, ale po pierwsze: cierpliwości, bo część rzeczy 
jeszcze jest weryfikowana. Pani Kierownik występuje do Ministerstwa o pewne 
wykładnie przepisów, które nie do końca są jasne. To się odbywa w tej chwili 
maksymalnie na bieżąco, bo wypłaciliśmy dodatki węglowe dla 585 osób w kwocie 
1755000. Na innych źródłach ciepła wypłacone zostały dla 222 osób kwocie 437000 zł. 
Razem wsparcie dla 807 osób na kwotę 2192000zł. Dzisiejsza informacja poranna jest 
taka, że Pani Kierownik wydatkowała wszystkie środki jakie wpłynęły na konto gminy z 
tytułu dodatku węglowego. W tej chwili wszystkie pieniądze zostaną wydatkowane i 
Pani Kierownik oczekuje na kolejne transze, bo my nie możemy jakby gospodarować 
własnymi środkami w tym celu. My jesteśmy tylko i wyłącznie jakby przekazującym 
środki z projekt budżetu państwa dla mieszkańców naszej gminy. Oczekujemy na 
wpływ kolejnych pieniędzy i sukcesywnie te wnioski, które są już zweryfikowane, będą 
przez Gminny Ośrodek Pomocy wypłacane. 

• Zgodnie z artykułem 34 ustęp 1 Ustawy z 27 października o zakupie preferencyjnym 
paliwa stałego dla gospodarstw domowych informuję, że Gmina Kalinowo przystąpiła 
do zakup paliwa stałego, z przeznaczeniem dla gospodarstw domowych do 31 grudnia 
2022 roku. Do końca roku dlatego, że taki tok prac przewiduje ustawa. Myśmy się 
zdeklarowali, że będziemy ten węgiel dla mieszkańców sprowadzać. Samą dystrybucją 
techniczną będzie zajmował się na lokalny przedsiębiorca - to jest tak na razie nie 
Informacja na 99%. Natomiast złożyliśmy zapotrzebowanie na węgiel dzięki takim 
informacjom, które spływały do nas na bieżąco. Myśmy poprosili mieszkańców tych, 
którzy otrzymali dodatek węglowy bądź go jeszcze otrzymają - bo tylko taki jest 
warunek tego, że będą mogli ci ludzie kupi węgiel. Bo on będzie tylko dla tych, którzy 
spełniają w dodatku węglowego. Te zamówienia do nas wpływały, na ten rok 
zamówiliśmy 200 ton, ponad 200 ton. I w przyszłym roku niecałe 200. Wczoraj Pan 
Sekretarz walczył ze stroną ciepło.gov.pl i złożył zamówienie na 50 ton groszku i 175 
ton 'orzecha'. Sprzedaż węgla bezpośrednio będzie tutaj u naszego przedsiębiorcy. W 
tej chwili jeszcze nie wiemy kiedy ten węgiel do nas dotrze, bo oczekujemy. Procedura 
jest taka: myśmy się zgłosili do samego programu, oczekujemy w tej chwili na kontakt 
z importerem węgla. Prawdopodobnie na nasz teren to będzie Węglokoks. Baza będzie 



Strona 5 z 15 
 

tutaj w Ełku w Transbudzie i z Transbudu węgiel dotrze do nas na skład w Kalinowie. 
Będziemy zapraszać te osoby, które z deklarował chęć zakupu. Bo kolejna procedura 
to będzie taka, że te osoby będą musiały złożyć wniosek do nas o sprzedaż takiego 
węgla. Przypominam, że w tym roku będzie można zakupić 1,5 tony i w przyszłym roku 
do kwietnia, do końca kwietnia, kolejne 1,5 tony. Czyli w sumie 3 tony. Te osoby, które 
będą mogły w takiej ilości węgiel będą mogły zakupić. Osoby te będą już konkretnie 
składały u nas wniosek, otrzymają fakturę, opłacą fakturę, my będziemy weryfikować i 
zapłaconą fakturą udadzą się do składu węgla gdzie albo samodzielnie odbiorą węgiel 
albo zostanie dowieziony, za oczywiście opłatą. Bo od miejsca składowania do domu 
ten kurs trzeba będzie opłacić. Oczywiście jest wiele jeszcze też niejasności, wiele 
pytań. Oczekujemy bo do końca roku musimy sprzedać 200 ton węgla . Zostało półtora 
miesiąca z czego grudzień wiadomo jakim miesiącem jest. A my jeszcze nie wiem kiedy 
ten węgiel będziemy mieli. Jak tylko informacja do nas dotrze, jak tylko cokolwiek 
więcej, będziemy Państwu przekazywać tymi sposobami, które mamy. Czyli strona 
internetowa, sms-y i tak dalej i tak dalej, żebyśmy wspólnie podołali temu problemowi 
sprzedaży węgla. 

• Wczoraj w Giżycku Wiceminister Błażej Poboży wręczył dla Młodzieżowej Drużyny 
Pożarniczej w Kalinowie symboliczną promesę w wysokości 4410zł, na zakup 
wyposażenia. Pan Leszek Kotarski w obecności wielu VIP-ów wczoraj odbierał tą 
promesę. 

5. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy oraz Wójta Gminy Kalinowo o wynikach 
oświadczeń majątkowych za 2021 rok.: 

Wystąpienie: 

- Mieczysław Głębocki 

Analiza oświadczeń majątkowych radnych Gminy Kalinowo za 2021 rok sporządzona w dniu 
30 września 2022 roku. Oświadczenia majątkowe radni Gminy Kalinowo za 2021 rok zostały 
złożone w przewidzianym terminie określonym, w artykule 24h ust 12 ustawy z dnia 8 marca 
1990 roku o samorządzie gminnym, tekst jednolity Dziennik Ustaw z 2021 roku, pozycja 1372. 
W oświadczeniach majątkowych za 2021 rok złożonych w terminie do 30 kwietnia 2022 roku 
u trzech radnych wykazano następujące nieprawidłowości: w punkt pierwszy w punkcie 8 Inne 
dochody osiągane z tytułu zatrudnienia lub innej działalności zarobkowej lub zajęć z podaniem 
kwot uzyskanych z każdego tytułu, błędnie wykazano kwotę dochodu z działalności 
gospodarczej. punkt drugi: u dwóch radnych w punkcie 8 Inne dochody osiągane z tytułu 
zatrudnienia lub innej działalności zarobkowej lub zajęć z podanych kwot uzyskanych z 
każdego tytułu, nie wykazano dochodu z tytułu praw autorskich. Punkt trzeci: w części B nie 
podano adresu zamieszkania. U pozostałych radnych nieprawidłowości w oświadczeniach nie 
stwierdzono. W celu wyeliminowania nieprawidłowości w oświadczeniach majątkowych w 
kolejnych latach Urząd Skarbowy w Ełku przypomina wszystkim radnym o wypełnieniu 
oświadczeń z należytą starannością i wykazywanie wszystkich żądanych danych. Chciałem tu 
nadmienić, że u tych radnych których wymieniłem, zostały stosowne złożone korekty do 
Urzędu Skarbowego. Także sprawa została wyjaśniona. 
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Wystąpienie: 

- Andrzej Bezdziecki 

Sprawozdanie z analizy oświadczeń majątkowych Wójta, Sekretarza Gminy, Skarbnika Gminy 
oraz Kierowników jednostek organizacyjnych oraz osób wydających decyzje administracyjne 
w imieniu Wójta za 2022 rok. Oświadczenia majątkowe wszystkich osób, które były 
zobowiązane zostały w przewidzianym terminie, określonym w ustawie o samorządzie 
gminnym. Weryfikacja oświadczeń wykazała nieprawidłowości u dwóch osób. W części B w 4 
punkcie nie podanego adresu położenia wykazanej nieruchomości. Ilość i kolejność 
podawanych adresów części B powinna odpowiadać ilości kolejności nieruchomości 
wykazanych w części A2. W części B nie podano miejsca zamieszkania. Czyli to są takie 
uchybienia drobne, aczkolwiek ważne. U pozostałych osób uchybień i nieprawidłowości nie 
stwierdzono i informuję, że wszystkie oświadczenia, w których były nieprawidłowości - do tych 
wszystkich oświadczeń zostały złożone korekty. 

6. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych za rok szkolny 2021/2022: 

Szeroko przedstawiony przez Panią Jadwigę Marcinowską temat, który zgodnie z ustawą 
przedkładamy Radzie Gminy Kalinowo. Z tego sprawozdania można wyciągnąć oczywiście 
bardzo wiele wniosków ale w zasadzie, tak ja to widzę, narzucają się takie trzy główne wnioski, 
które można z tych danych wyciągnąć. Pierwszy wniosek to ciągły spadek ilości uczniów w 
naszych szkołach. Jest to oczywiście problem nie tylko naszej gminy. Generalnie jest tak że w 
tej chwili przyrosty naturalne są ujemne. Czyli więcej osób umiera niż się rodzi. Stąd w wielu 
szkołach na terenie naszego kraju tych dzieci jest coraz mniej. Niestety ubolewamy nad tym 
bo drugi wniosek się nasuwa z tego wszystkiego: algorytmy, które wyliczają subwencję 
oświatową wyliczane są na ilość uczniów uczących się w naszych szkołach. W związku z tym, 
że ilość uczniów spada więc subwencja oświatowa jest automatycznie coraz niższa. Oprócz 
uczniów to są nauczyciele, budynki które trzeba utrzymać i tak dalej i tak dalej. I wtedy jakby 
z tego rachunku ogólnego wychodzi, że środków sukcesywnie co roku jest mniej i samorząd by 
utrzymać funkcjonowanie szkół ze swojego budżetu musi dosypywać coraz to więcej, by ta 
praca odbywała sposób faktyczny, naturalny. I trzeci wniosek który nasuwa się również po 
analizie danych uzyskanych, po wynikach nauczania, to to co się wydarzyło przedostać ostatnie 
lata ostatnie, głownie dwa ostatnie lata, kiedy nasze dzieci ze względu na pandemię spędziły 
bardzo wiele czasu w domu. Więcej czasu spędziły w domu, niż w szkole. Ten etap ich nauki 
szkolnej jest nie do powetowania. Będzie się ciągnął za tą młodzieżą przez wiele wiele lat 
jeszcze. Żeby nie do końca życia. Świadczy o tym, świadczą o tym i wyniki - ale te wyniki proszę 
Państwa to może nie są jakby tym świadectwem najbardziej miarodajnym. To to może 
chwilowe, sytuacja się potrafi, klika lat i zostanie to nadgonione. Ale te największe straty 
społeczne przede wszystkim to ten brak kontaktu z rówieśnikami przez 2 lata, brak obecności 
w murach szkolnych, brak bezpośredniego kontaktu z nauczycielem. No miejmy nadzieję, że 
nic się nie zmieni i będziemy już pracować w normalny sposób. I my i nauczyciele i placówki, 
szkoły, które są do tego stworzone, byśmy te problemy mogli przynajmniej w jakiejś części 
nadgonić. Bo wiele problemów w szkołach w tej chwili to indywidualne programy nauczania. 
To pomóc, jak Państwo widzicie, szeregu specjalistów, których w tej chwili czasem ja nie 
jestem w stanie wymienić, jakie specjalności są potrzebne, niezbędne w szkołach, by te nasze 
dzieci rozwijały się w sposób właściwy. Całość oczywiście wyników, tak jak Państwo tu 
widzicie, dostępna i w dokumentach i na naszej stronie internetowej, można te dokumenty 
przejrzeć dokładnie, jakie tam w szczegółach zapisy zostały Państwu zaprezentowane. 
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7. Interpelacje radnych i zapytania sołtysów: 

W dyskusji wzięli udział: 

- Marek Markiewicz 
Panie Przewodniczący, ja przypominam z poprzedniej komisji, o naprawie tych dróg co Gaz-
system uszkodził. To gminne drogi, oni mieli to wyrównać, nie wiem jakimś zobowiązaniem? 
To wszystko zostało tak jak zakończyli. I jeszcze na wniosek zainteresowanych wnoszę o 
zniesienie strefy ciszy. Strefy ciszy naszych jezior oczywiście, na terenie naszej gminy. Są 
właśnie zainteresowani. Jakoś troszeczkę gospodarczo rozruszać tą naszą gminę. Także 
Prosiłbym o podanie do dyskusji. Ewentualnie złożę interpelacje na piśmie jeśli chodziło o 
zniesienie strefy ciszy naszych jezior, no które niestety, nie oszukujmy się, zarastają... Jest 
trudny dostęp do jezior, a myślę, że tutaj w dużej mierze nam to udrożni nasze jeziora, 
nawodni. Ponoć nawet bardziej system wodny lepiej funkcjonuje podczas takich użytkowań 
motorówkami. Dziękuję. 

- Krystyna Olszyńska 
Ja z tego miejsca chciałam podziękować Radzie Gminy i radnej za wykonaną inwestycje 
odcinka drogi wraz z oświetleniem. 
I jeszcze jedno. Do dzisiaj nie została wyłączona lampa ze starego oświetlenia. Mimo zgłoszenia 
– świeci. 

- Milewski Mirosław 
Chciałem podziękować dla Wójta, dla radnych i dla wszystkich, którzy przyczynili się do 
budowy naszego boiska i placu zabaw. Boisko super, plac jeszcze lepszy. Dziękuje bardzo. 

8. Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) określenie szczegółowych warunków przyznawania odpłatności za usługi opiekuńcze i 
specjalistyczne usługi opiekuńcze z wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych dla 
osób z zaburzeniami psychicznymi oraz szczegółowych warunków częściowego lub 
całkowitego zwolnienia od opłat, jak również tryb ich pobierania, 

Omówienie projektu uchwały: 

- Mariusz Klepacki 

Obecnie przyjmowane są opłaty za usługi opiekuńcze na podstawie uchwały z 2017 roku. 
Czasu upływa, ponad 5 lat nie zmieniana stawka. I takie wnioski od pracowników, od 
opiekunek ale też jest z Urzędu Wojewódzkiego, który kontroluje, aby zaktualizować cenę za 
usługi opiekuńcze i specjalistyczne. Chodzi o to, że osoby samotne, osoby chore zwracają się 
do nas, do Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej, Gminny Ośrodek na dzień dzisiejszy ma 
zatrudnione dwie opiekunki, które wyjeżdżają w teren i wykonują podstawowe prace 
opiekuńcze. Czasami polega to na tym, że muszą przynieść drewna, napalić w piecu, 
posprzątać, przywieźć leki, pomóc w takich podstawowych sprawach przy sobie, zmienić 
ubranie i tak dalej i tak dalej. Z roku na rok ta liczba osób jest zmienna, raz jest więc teraz jest 
mniej. W tej chwili na pełnym etacie są dwie opiekunki, z tym że jedna opiekunka od pół roku 
przebywa na zwolnieniu. Dłuższym zwolnieniu lekarskim. Więc pomaga w tej opiece też 
poprzez umowę Lazarus z Ełku. Główna stawka została wyceniona na 37 zł za godzinę, z tym 
że dla danych osób przyjmuje się różnie ulgi, w zależności od stopnia dochodu. Macie państwo 
wymienione w uchwale. Od liczby osób i dochodu można mieć usługi opiekuńcze także 
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bezpłatnie i też takie osoby są. Jeżeli są pytania to słucham, jeżeli nie to proszę radnych o 
podjęcie uchwały. 

Głosowano w sprawie: 
określenie szczegółowych warunków przyznawania odpłatności za usługi opiekuńcze i 
specjalistyczne usługi opiekuńcze z wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych dla 
osób z zaburzeniami psychicznymi oraz szczegółowych warunków częściowego lub 
całkowitego zwolnienia od opłat, jak również tryb ich pobierania, 

Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Uchwała nr XXXV/236/2022 

b) przyjęcia rocznego programu współpracy Gminy Kalinowo z organizacjami pozarządowymi 
oraz podmiotami nie wymienionymi w art. 43 ustęp 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 roku o 
działalności pożytku publicznego i o wolontariacie w 2023 roku, 

Omówienie projektu uchwały: 

- Mariusz Klepacki 

Zgodnie z ustawą o działalności pożytku publicznym i wolontariacie Rada Gminy powinna 
przyjąć taki program do końca listopada, za rok poprzedzający rok, w którym taką uchwałę się 
podejmuje. Dlatego dla Państwa przedstawiamy ten projekt uchwały. Projekt uchwały był 
poddany konsultacjom. Konsultacje odbyły się między 26 październikiem a 12-tym. W 
konsultacjach nie wpłynęły żadne uwagi ani wnioski. Na rok 2023 zaplanowaliśmy w budżecie 
projektu budżetu kwotę 138000zł i działania będą oparte na 7 dziedzinach. I to jest: pomoc 
społeczna, kultura i ochronę dziedzictwa narodowego, upowszechnianie kultury fizycznej 
sportu środowisku wiejskim, edukacja oświata i wychowanie, ochrona środowiska i edukacja 
ekologiczna, reintegracja zawodowa i społeczna osób zagrożonych wykluczeniem społecznym, 
czyli tak w skrócie mówiąc Centrum Integracji Społecznej oraz przeciwdziałanie uzależnieniom 
i patologiom społecznym, finansowanych z tak zwanego 'korkowego', na które płacą firmy, 
które mają koncesję na alkohol. Program będzie obowiązywał w całym roku 2023, podlega 
publikacji w Dzienniku Urzędowym Województwa Warmińsko-mazurskiego. Wobec 
powyższego proszę Państwa radnych o podjęcie uchwały. 

Głosowano w sprawie: 
zmiany uchwały w sprawie przyjęcia Rocznego Programu Współpracy Gminy Kalinowo z 
organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku 
publicznego w 2022 roku, 

Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Uchwała nr XXXV/237/2022 

c ) zmiany uchwały nr 9/58/19 z dnia 22 listopada 2019 r w sprawie poboru podatku rolnego, 
leśnego i od nieruchomości oraz łącznego zobowiązania pieniężnego oraz inkasa oraz 
określenia inkasentów i wynagrodzenia za inkaso, 
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Omówienie projektu uchwały: 

- Mariusz Klepacki 

W związku ze zmianą nazwiska. Pani Agnieszki, Pani Sołtys z Krzyżewa musimy podjąć uchwałę 
aby wynagradzać osobę, która jest wpisana z imienia i nazwiska w uchwale. Wobec 
powyższego zmieniamy uchwałę z roku 2019. Uchwała także podlega publikacji w Dzienniku 
Urzędowym Województwa Warmińsko-mazurskiego i proszę radnych o jej podjęcie. 

Głosowano w sprawie: 
zmiany uchwały nr 9/58/19 z dnia 22 listopada 2019 r w sprawie poboru podatku rolnego, 
leśnego i od nieruchomości oraz łącznego zobowiązania pieniężnego oraz inkasa oraz 
określenia inkasentów i wynagrodzenia za inkaso, 

Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Uchwała nr XXXV /238/2022 

d) określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości, 

Omówienie projektu uchwały: 

- Andrzej Bezdziecki 

Drogą kompromisu wskazaliśmy stawki, które będą obowiązywały w roku 2023. I tak po kolei, 
od gruntów związanych z prowadzeniem działalności gospodarczej bez względu na sposób 
sklasyfikowania w ewidencji gruntów, budynków, za metr kwadratowy powierzchni 1,16zł; 
pod wodami powierzchniowymi stojącymi lub wodami powierzchniowymi płynącymi, jezior i 
zbiorników sztucznych, od hektara powierzchni 5,79; pozostałych, w tym zajętych na 
prowadzenie odpłatnej statutowej działalności pożytku publicznego przez organizacje pożytku 
publicznego, od metra kwadratowego powierzchni 61gr; od gruntów niezabudowanych 
objętych obszarem rewitalizacji, o którym mowa w ustawie z 9 października 2015 o 
rewitalizacji, stawka proponowana 3,81 od metra kwadratowego powierzchni. I teraz od 
budynków lub ich części: budynki mieszkalne, od metra kwadratowego powierzchni 95 gr; od 
budynków związanych z prowadzeniem działalności gospodarczej oraz od budynków 
mieszkalnych lub ich części zajętych na prowadzenie działalności gospodarczej, od metra 
kwadratowego powierzchni 26 zł; zajętych na prowadzenie działalności gospodarczej w 
zakresie obrotu kwalifikowanym materiałem siewnym 13,47; związanych z udzielaniem 
świadczeń zdrowotnych w rozumieniu przepisów o działalności leczniczej zajętych przez 
podmioty udzielające tych świadczeń 5,87 od metra kwadratowego; budynki pozostałe, w tym 
zajęte na prowadzenie odpłatnej statutowej działalności pożytku publicznego przez 
organizacje pożytku publicznego, proponowana kwota 8 zł od metra kwadratowego 
powierzchni. Wyjątkiem są to budynki letniskowe, w których opłata będzie wynosiła 9,71 od 
metra kwadratowego powierzchni użytkowej. Jeśli chodzi o budowle, 2% od ich wartości 
określonej na podstawie artykułu 4 ustęp 1 punkt 3 i ustęp 3 do 7, czyli maksymalna 2%. I traci 
moc oczywiście uchwała z 2021 roku dotycząca stawek podatkowych rok obecny. Propozycja 
Państwa radnych do przedyskutowania i do przegłosowania. Bardzo proszę o przyjęcie 
uchwały w treści uzgodnionej na komisjach. 
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Głosowano w sprawie: 
określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości, 

Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 
ZA (13) 
Aneta Budzińska, Mieczysław Głębocki, Lucjan Górski, Małgorzata Karwowska, Ilona Kierkla, 
Dariusz Kuprewicz, Iwona Michniewicz, Marek Nalewajko, Mariola Raczyńska, Tadeusz 
Rymarczyk, Bogumiła Skarżyńska, Tadeusz Suchański, Krzysztof Wiśniewski 
PRZECIW (1) 
Marek Markiewicz 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
Iwona Kulbacka 

Uchwała nr XXXV/239/2022 

f) zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2022 -2032, 

Omówienie projektu uchwały: 

- Grażyna Suchocka 

1. Zmian w załączniku Nr 1 – WPF dokonano zgodnie ze zmianami w budżecie gminy 
Kalinowo na 2022 rok.  

Dokonano zwiększenia dochodów ogółem o kwotę 5.380.916,17 zł. Dochody bieżące 
zwiększono o kwotę 5.275.861,78 zł, w tym: kwota dochodów z tytułu udziału we wpływach z 
podatku dochodowego od osób fizycznych zwiększenie o 2.888.418,57 zł, dochody z tytułu 
dotacji i środków przeznaczonych na cele bieżące wzrost o 2.481.616,21 zł, pozostałe dochody 
zmniejszenie o 94.173,00 zł. Dochody majątkowe zwiększenie o 105.054,39 zł i jest to 
zwiększenie dochodów ze sprzedaży o 56.900,00 zł oraz dochodów z tytułu dotacji i środków 
przeznaczonych na inwestycje o 48.154,39 zł. 

Wydatki ogółem zwiększono o kwotę 4.310.916,17 zł. Wydatki bieżące zwiększają się  
o 4.285.916,17 zł, w tym wynagrodzenia wzrastają o 1.066.640,26 zł a wydatki majątkowe 
ulegają zwiększeniu o kwotę 25.000,00 zł. 

Wynik budżetu i kwota przychodów uległa zmianie o 1.070.000,00 zł i deficyt budżetu 
wynosi 7.386.219,00 zł a przychody wynoszą 7.946.889,59 zł, zmniejszono planowane 
zadłużenie o 1.950.000,00 zł i zwiększono o 880.000,00 zł nadwyżkę budżetową z lat ubiegłych.  

Kwota długu zmniejszyła się o 1.950.000,00 zł i zadłużenie Gminy Kalinowo na koniec 2022 
roku wyniesie 1.719.600,00 zł. Dokonano zmniejszenia o 2 lata okresu spłaty zadłużenia, 
skracając WPF z okresu 2022-2032 do lat 2022-2030. 

Wydatki objęte limitem, o którym mowa w art. 226 ust. 3 pkt 4 ustawy zmniejszono o kwotę 
10.000,00 zł, zmniejszenie dotyczy wydatków majątkowych.  

Rok 2023 

Przychody budżetu zmniejszają się o 172.000,00 zł i o taką samą kwotę zmniejszają się wolne 
środki. Rozchody budżetu zmniejszają się o 172.000,00 zł i o taką samą kwotę zmniejszają się 
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spłaty rat kapitałowych kredytów i pożyczek oraz wykup papierów wartościowych. W roku 
2023 - Kwota długu zmniejszyła się o 1.778.000,00 zł 

Rok 2024 – 2030  

W każdym z podanych wyżej lat przychody budżetu zmniejszają się o 222.000,00 zł i o taką 
samą kwotę zmniejszają się wolne środki. Rozchody budżetu zmniejszają się o 222.000,00 zł i 
o taką samą kwotę zmniejszają się spłaty rat kapitałowych kredytów i pożyczek oraz wykup 
papierów wartościowych.  

W roku 2024 - Kwota długu zmniejszyła się o 1.556.000,00 zł. 

W roku 2025 - Kwota długu zmniejszyła się o 1.334.000,00 zł. 

W roku 2026 - Kwota długu zmniejszyła się o 1.112.000,00 zł. 

W roku 2027 - Kwota długu zmniejszyła się o 890.000,00 zł. 

W roku 2028 - Kwota długu zmniejszyła się o 668.000,00 zł. 

W roku 2029 - Kwota długu zmniejszyła się o 446.000,00 zł. 

W roku 2030 - Kwota długu zmniejszyła się o 224.000,00 zł. 

2. W załączniku nr 2 dokonano następujących zmian. 

 Łączne nakłady finansowe, limit 2022 i limit zobowiązań zmniejszono o kwotę 10.000,00 zł, 
zmiana dotyczy zadania pn. „Przebudowa i rozbudowa oczyszczalni ścieków w Kalinowie”. 

Głosowano w sprawie: 
zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2022 -2032, 

Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Uchwała nr XXXV/240/2022 

e) zmian budżetu gminy Kalinowo na 2022, 

Omówienie projektu uchwały: 

- Grażyna Suchocka 

I. Zwiększa się dochody budżetowe o kwotę 5.239.106,48 zł, w tym: 

• w dziale 020 – „Leśnictwo” – zwiększa się dochody bieżące o kwotę 8.250,00 zł jako większe 
wykonanie dochodów z dzierżawy niż planowano; 

• w dziale 700 – „Gospodarka mieszkaniowa” – zwiększa się dochody majątkowe o kwotę 
56.900,00 zł; 

• w dziale 750 – „Administracja publiczna” – zwiększa się dochody bieżące o kwotę 
500,00 zł; 

• w dziale 756 – „Dochody od osób prawnych, od osób fizycznych i od innych jednostek 
nieposiadających osobowości prawnej” – zwiększa się dochody bieżące o ogólną kwotę 
3.029.270,57 zł, w tym: 

➢ Podatek od działalności gosp. os. fizycznych, opłacany w formie karty podatkowej 
zwiększenie o 1.850,00 zł, 
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➢ Podatek od środków transportowych zwiększenie o 9.838,00 zł, 

➢ Podatek od czynności cywilnoprawnych zwiększenie o 106.050,00 zł, 

➢ Koszty egzekucyjne i różne opłaty wzrost o 4.739,10 zł, 

➢ Wpływy z opłaty za zezwolenia na sprzedaż napojów alkoholowych w obrocie hurtowym 
wzrost o 11.294,90 zł, 

➢ Wpływy z opłat za zezwolenia na sprzedaż napojów alkoholowych wzrost o 7.080,00 zł, 

➢ Dodatkowe dochody na rok 2022 z tytułu udziału we wpływach z podatku dochodowego 
od osób fizycznych zwiększenie o kwotę 2.888.418,57 zł; 

• w dziale 758 – „Różne rozliczenia” – zwiększa się dochody bieżące o kwotę ogólną 
68.018,00 zł oraz dochody majątkowe związane z Rządowym Funduszem Inwestycji 
Lokalnych o kwotę 48.154,39 zł;  

• w dziale 851 – „Ochrona zdrowia” – zwiększa się dochody bieżące o kwotę 150,00 zł; 

• w dziale – 852 – „Pomoc społeczna ” – zwiększa się dochody o ogólną kwotę 
1.335.300,00 zł, na zadania z zakresu pomocy społecznej; 

• w dziale – 853 – „Pozostałe zadania w zakresie polityki społecznej ” – zwiększa się 
dochody na zadania z polityki społecznej o kwotę 681.714,30 zł; 

• w dziale 900 – „Gospodarka komunalna i ochrona środowiska” – zwiększa się dochody 
o kwotę 10.849,22 zł, są to dochody związane z projektem „Czyste powietrze”. 

II. Zmniejsza się dochody budżetowe o kwotę 869.569,00 zł, w tym:  

• w dziale 400 – „Wytwarzanie i zaopatrywanie w energię elektryczną, gaz i wodę” – zmniejsza 
się dochody bieżące o ogólną kwotę 217.300,00 zł; 

• w dziale 700 – „Gospodarka mieszkaniowa” – zmniejsza się dochody bieżące o kwotę 800,00 
zł; 

• w dziale 750 – „Administracja publiczna” – zmniejsza się dochody bieżące o kwotę 
49,00 zł; 

• w dziale 758 – „Różne rozliczenia” – zmniejsza się dochody o kwotę ogólną 599.975,00 zł; 

• w dziale 855 – „Rodzina” – zmniejsza się dochody z tytułu dotacji na świadczenie 
wychowawcze o kwotę 51.445,00 zł, zgodnie z decyzją Wojewody Warmińsko-
Mazurskiego; 

Zmiany wydatków budżetowych przedstawia załącznik nr 2. 

I. Zwiększa się wydatki budżetowe o kwotę 3.705.067,47 zł, w tym: 

• w dziale 400 – „Wytwarzanie i zaopatrywanie w energię elektryczną, gaz i wodę” – zwiększa 
się wydatki bieżące o kwotę 20.000,00 zł i dokonuje się przesunięcia między paragrafami o 
kwotę 30.000,00 zł;  

• w dziale 700 – „Gospodarka mieszkaniowa” – zwiększa się wydatki bieżące o kwotę 28.780,00 
zł; 

• w dziale 710 – „Działalność usługowa” – dokonuje się przesunięcia między paragrafami o 
kwotę 3.982,13 zł; 

• w dziale 750 – „Administracja publiczna” – dokonuje się przesunięcia między paragrafami o 
kwotę 36.100,00 zł; 

• w dziale 758 – „Różne rozliczenia” – zwiększa się wydatki o kwotę 25.907,00 zł  
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•   w dziale 801 – „Oświata i wychowanie” – dokonuje się przesunięcia między paragrafami o 
kwotę 193.691,35 zł oraz zwiększa się wydatki bieżące o kwotę 1.200.007,69 zł; 

• w dziale 851 – „Ochrona zdrowia” – zwiększa się wydatki o 17.524,90 zł oraz dokonuje się 
przesunięcia między paragrafami o kwotę 850,00 zł; 

• w dziale – 852 – „Pomoc społeczna ” – dokonuje się przesunięcia między paragrafami o kwotę 
23.708,00 zł oraz zwiększa się wydatki bieżące o 1.331.176,00 zł; 

• w dziale – 853 – „Pozostałe zadania w zakresie polityki społecznej ” – zwiększa się wydatki o 
kwotę 681.714,30 zł; 

• w dziale – 854 – „Edukacyjna opieka wychowawcza ” – zwiększa się wydatki o kwotę 
15.025,00 zł, jako wkład własny na pomoc materialną dla uczniów; 

• w dziale 855 – „Rodzina” – dokonuje się przesunięcia między paragrafami o kwotę 17.900,00 
zł; 

• w dziale 900 – „Gospodarka komunalna i ochrona środowiska” – zwiększa się wydatki bieżące 
o kwotę 29.991,03 zł oraz dokonuje się przesunięcia między paragrafami o kwotę 13.164,38 
zł; 

• w dziale 921 - „Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego” - zwiększa się wydatki bieżące o 
kwotę 21,000,00 zł, zwiększenie dotacji podmiotowej dla instytucji kultury; 

• w dziale 926 – „Kultura fizyczna” – dokonuje się przesunięcia między paragrafami o kwotę 
14.545,69 zł. 

II. Zmniejsza się wydatki budżetowe o kwotę 405.529,99 zł, w tym: 

• w dziale 400 – „Wytwarzanie i zaopatrywanie w energię elektryczną, gaz i wodę” – dokonuje 
się przesunięcia między paragrafami o kwotę 30.000,00 zł; 

• w dziale 710 – „Działalność usługowa” – dokonuje się przesunięcia między paragrafami o 
kwotę 3.982,13 zł; 

• w dziale 750 – „Administracja publiczna” – dokonuje się przesunięcia między paragrafami o 
kwotę 36.100,00 zł oraz zmniejsza się wydatki bieżące o kwotę 19.703,44 zł; 

•   w dziale 801 – „Oświata i wychowanie” – dokonuje się przesunięcia między paragrafami o 
kwotę 193.691,35 zł; 

• w dziale 851 – „Ochrona zdrowia” –  dokonuje się przesunięcia między paragrafami o kwotę 
850,00 zł; 

• w dziale – 852 – „Pomoc społeczna ” – dokonuje się przesunięcia między paragrafami o kwotę 
23.708,00 zł; 

• w dziale 855 – „Rodzina” – dokonuje się przesunięcia między paragrafami o kwotę 17.900,00 
zł oraz zmniejsza się wydatki bieżące o 46.285,00 zł; 

• w dziale 900 – „Gospodarka komunalna i ochrona środowiska” – dokonuje się przesunięcia 
między paragrafami o kwotę 13.164,38 zł; 

• w dziale 926 – „Kultura fizyczna” – zmniejsza się wydatki bieżące o kwotę 5.600,00 zł oraz 
dokonuje się przesunięcia między paragrafami o kwotę 14.545,69 zł. 

Głosowano w sprawie: 
zmian budżetu gminy Kalinowo na 2022 rok, 

Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Uchwała nr XXXV/241/2022 
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8. Odpowiedzi na interpelacje radnych i zapytania sołtysów. 

W dyskusji wzięli udział: 

- Andrzej Bezdziecki 
Panie Marku konkretnie czy ja mogę wiedzieć o jakie drogi chodzi? Ja bardzo proszę żebyśmy 
się spotkali i w konkretach ustalili. Tamte szkody po tych pracach były zrealizowane. Być może 
w tej chwili coś się wydarzyło? Bo my z Gaz Systemem się rozliczyliśmy.  
 
Jeśli chodzi o temat drugi, o strefy ciszy zniesienie, ustanawianie stref ciszy to kompetencje 
Samorządu Powiatowego. Gmina Kalinowo nie ma możliwości zmieniać tego typu rzeczy. 
Natomiast temat jest otwarty. Są dwie ścieżki: może Pan złożyć taki wniosek jako osoba 
indywidualna do Powiatu, bądź przedyskutować temat, złożyć wniosek do Pana 
Przewodniczącego na ręce, do przedyskutowania przez Radę Gminy. I wtedy zdanie rady 
gminy można wyartykułować jeśli taka chęć większości rady będzie. Także w ten sposób można 
tą sprawę załatwić, tak. My wiemy o tym, że - i pamiętamy większość radnych pamięta, bo 
Rada Powiatu pochylając się nad uchwałą dotyczącą ustanowienia stref ciszy zawsze 
występuje do samorządów o pewne opinie. Takie opinie wielokrotnie w naszym samorządzie 
również były wydawane. One były zawsze negatywne. Myślę że każdy z radnych musi się w 
tym zakresie wypowiedzieć na ten i demokratycznie jeśli taki wniosek i zostanie przez Radę 
Gminy, że tak powiem wystosowany do powiatu, no to wtedy wystąpimy jako samorząd. Nie 
pan Marek, jako osoba indywidualna. Natomiast uważam że wymaga to konsultacji na tej sali. 
Rozmowy - i jak to w demokracji bywa, przedyskutowania, bo już mam pełną świadomość że 
różne głosy na ten temat będą 
 
Jeśli chodzi o Dudki, to jest zlecone do zdjęcia, wszystkie te lampy.  
 
Miło proszę Państwa jest słyszeć podziękowania. Ale to najważniejszy element, Rada Gminy, 
bo tu w zgodzie pełnej konsekwencji jeśli wyrażamy zgodę jako samorządowcy to fajnie, że 
potem efektem finalnym jest coś nowego co powstaje. Ja się z tego cieszę bez względu na to 
w jakim miejscu gminy to jest. Bo i boisko mnie cieszy w Borzymach nowe i każda nowa droga. 
Jak zresztą każdego, wiadomo, jak coś powstaje.  

9. Wolne wnioski. 

W dyskusji wzięli udział: 

- Małgorzata Karwowska 
Ja chcę zabrać głos, podziękować. Dla Pana Wójta i Pana Sekretarza, że zainterweniowali w 
związku z awarią elektryczną w budynku po byłym ośrodku. Mieszkańcy dziękują bo mogło 
trwać dłużej. 

- Marek Markiewicz 
Tak jeszcze mi się przypomniało, tak szukamy tych oszczędności, dobrze by było - ja wcześniej 
wspominałem żeby pomyśleć o ekonomicznym ogrzewaniu. No niestety olej opałowy nas 
naprawdę zżera finansowo i nawet w ostatni weekend kolega akurat instaluje gaz LPG, jest 
dużo tańszy niż propan-butan, no i dużo gmin z tego korzysta. Chodzi nie tylko o ogrzewanie 
budynków gminnych, ale również tak jak i lokalnych bloków, spółdzielnię można. Jak się 
okazuje że to jest bardzo ekonomiczne. Przynajmniej 3 razy tańszy niż gaz propan butan. 
Dobrze byłoby pomyśleć naprawdę o zmianie tego ogrzewania. 
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- Dariusz Kuprewicz 
Panie Wójcie, doświadczeniem jest takim, że przez rok czasu użytkowaliśmy, oczywiście nie 
wiem czy to jest LPG czy propan butan (Powiatowy Urząd Pracy w Ełku). Oczywiście, że idea w 
momencie zakładania instalacji gazowej była dobra, bo ten gaz kosztował 8 groszy. Kiedy 
doszło do realizacji proszę Państwa, w ubiegłym roku w październiku gaz drożał. Tak naprawdę 
w samym październiku drożał czterokrotnie. A przez cały rok który użytkowany się instalację 
gazową dziesięciokrotnie gaz drożał, z 8 groszy do 80 groszy. No i cóż mogę powiedzieć? 
Przeszliśmy z powrotem na olej opałowy. Także takie są wyniki po prostu użytkowania gazu. 
Gazem bardziej w tym momencie wydaje mi się że materiałem bardziej niepewnym niż olej 
opałowy. Po prostu kwestia myślę, że dostarczania tego gazu. I tak to wygląda. 

- Marek Markiewicz 
Niestety nie zgodzę się bo ja akurat mam swoje mieszkanie i ogrzewam gazem i wcale nie jest 
to aż tyle razy droższe. Delikatnie tańszy niż węgiel czy ekogroszek i na równi prawie z peletem. 
Także uważam, że gaz propan-butan jest dosyć ekonomiczny. Na pewno dużo 
ekonomiczniejszy niż olej opałowy. 

- Dariusz Kuprewicz 
Ad vocem, Marku, nie porównuj powierzchni, którą my używamy. Być może masz inny gaz. 
Proporcjonalność zachowuje. Być może masz inny piec. Ja tylko mówię z autopsji to co 
przeżyliśmy. Nie robiłbym sam dla siebie po prostu instalacji, teraz przekładając ją z powrotem, 
gdyby nie było to ekonomiczniejsze. Tylko tyle. 

10. Zakończenie Sesji. 

Przewodniczący Rady Gminy 

Mieczysław Głębocki 

W załączeniu : 
Nagranie XXXV -ej Sesji Rady Gminy Kalinowo z dnia 9 listopada 2022 roku, dostępne na stronie 

kalinowo.pl w zakładce e-sesja Rady Gminy/Transmisje z obrad Rady. 

Przygotował(a): Natalia Dzieciątko 

 
Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl  


